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پیش آغاز پارالمپیک آسیایی هانگژو:

اهتزاز پرچم ایران در دهکده بازی ها
اســامی  پرچــم جمهوری 
بازی های  دهکــده  در  ایران 
پاراآســیایی هانگژو به اهتزاز 
درآمد. مراســم اهتزاز پرچم 
چهارمیــن دوره بازی هــای 
پاراآسیایی به میزبانی هانگژو، 
در دهکــده ایــن رقابت هــا 
برگزار شــد. در این مراســم 
کمال جوانمرد سرپرســت کاروان، مریم کاظمی پور، نایب رئیس بانوان کمیته 
ملی پارالمپیک، دختر شــهید حمیدرضا الداغی، سرپرســت نمادین کاروان و 
نمایندگانی شــامل ورزشــکاران، کادر فنی و کادر سرپرستی کاروان کشورمان 
حضور داشــتند. پرچم کشــورهای بحرین، ژاپن، لبنان و سوریه در کنار پرچم 

کشورمان در این مراسم به اهتزاز درآمد.
شهردار دهکده بازی های پاراآسیایی در این مراسم به نمایندگان ۵ کشور حاضر 
خوش آمد گفت و هدایایی بین سرپرستان تیم ها و شهردار بازی ها رد و بدل شد.
کاروان ایران با ۲۱۱ ورزشکار در ۱۶ رشته ورزشی در بخش مردان و ۱۱ رشته 
ورزشی در بخش زنان در این بازی ها شرکت کرده است. چهارمین دوره بازی های 

پاراآسیایی ۲٠۲۲ از ٣٠ مهر تا ششم آبان در هانگژو چین برگزار می شود.

هدف ما کسب سهمیه پارالمپیک است
فرهاد عصفوری سرمربی تیم دوچرخه سواری ایران درخصوص شرایط آمادگی 
ملی پوشان کشورمان در بازی های پاراآسیایی هانگژو گفت: چهار نفر در قالب 
سه دوچرخه سوار در مسابقات شرکت می کنند دو ورزشکار در گروه C و یک 

دوچرخه سوار در گروه B هستند.
وی افزود: ورزشــکاران با توجه به نوع معلولیت شان گروه بندی می شوند که 
یک ورزشــکار ما که در گروه C۵ بود در گروه C4 کاس بندی شد و مهدی 

محمدی هم که سالها در گروه C۵ رکاب می زند.
رئیس انجمن پارادوچرخه سواری خاطرنشان کرد: دو ورزشکار ما برای اولین 
بار در گروه B قرار گرفته اند و امیدواریم با دســت پر به ایران برگردند. بهروز 
فرزاد در کاس C4 و محمد دلیر و رضا رشنو کاس B هستند و مسابقات از 
ســه روز دیگر آغاز می شود. عصفوری ضمن امیدواری به کسب نتیجه توسط 
شاگردانش اظهار کرد: ما امیدواریم با دست پر برگردیم برنامه آینده ما کسب 
سهمیه بازی های پارالمپیک پاریس است و به دوچرخه سواران قهرمان سهمیه 

تعلق می گیرد و امیدواریم ورزشکاران نتیجه خوبی کسب کنند.

شکست بسکتبال با ویلچر بانوان مقابل تایلند
تیم ملی بسکتبال با ویلچر بانوان ایران در دومین دیدار خود در چهارمین دوره 
بازی های پارا آسیایی هانگژو در سالن ورزشی  المپیک هانگژو مقابل تایلند قرار 

گرفت که با نتیجه 4۷ بر ٣۹ نتیجه را واگذار کرد.
تیم ملی بسکتبال با ویلچر بانوان ایران در بازی های پارا آسیایی جاکارتا ۲٠۱۸ 

در دیدار رده بندی 4۱-4٠ بازی را  به تایلند واگذار کرده بودند.
این تیم  در دور قبلی بازی های پاراآسیایی موفق به کسب عنوان چهارم شده 

بود و در بازی های پارا آسیایی ۲٠۱4 نیز عنوان سومی را بدست آورده بود.
بازی سوم ایران در این رویداد، شنبه ۲۹ مهرماه مقابل  لائوس از ساعت ۱٣ به 

وقت محلی و ۸:٣٠ به وقت ایران آغاز می شود.
تیم ملی بسکتبال با ویلچر بانوان ایران دیروز و در اولین بازی خود در برابر ژاپن 
یکی از قدرت های برتر این رشته و نایب قهرمان دوره ی قبل با نتیجه ۸4 بر 
۱۶ مغلوب شدند. در مسابقات بسکتبال با ویلچر بانوان در بازی های پاراآسیایی 
هانگژو ، تیم های کامبوج ، ژاپــن، تایلند ، ایران ، چین و لائوس حضور دارند 
که به صورت دوره ای رقابت خواهند کرد و در پایان این مرحله تیم های سوم 
و چهــارم در دیدار رده بندی مصاف می دهند و تیم های اول و دوم گروه هم 
برگزار کننده ی دیدار فینال هستند. بدین ترتیب تیم ملی بسکتبال کشورمان 
همچنان فرصت دارد تا در ادامه ی رقابت ها در بین چهار تیم برتر قرار گیرد و 

شانس مدال برای این تیم وجود دارد.

فینال برگشت لیگ قهرمانان در غرب آسیا
کنفدراسیون فوتبال آسیا به صورت رسمی اعام کرد که فینال لیگ قهرمانان 

در غرب آسیا برگزار می شود.
لیگ قهرمانان ۲٠۲٣-۲٠۲4 اولین نسخه این پیکارهاست که پس از چندین 
ســال، در طول یک فصل و از پاییز تا بهار سال بعد برگزار می شود. تا پیش از 
این، بزرگترین تورنمنت باشگاهی قاره در طول یک سال تقویمی برگزار می شد.
در شرایطی که دور سوم مرحله گروهی قرار است از اول آبان برگزار شود، حالا 
کنفدراســیون فوتبال آسیا به صورت رسمی تاریخ برگزاری دو مسابقه رفت و 
برگشت فینال لیگ قهرمانان را اعام کرد. بدین ترتیب، بازی رفت در تاریخ ۱۱ 
می )۲۲ اردیبهشــت ۱4٠٣( به میزبانی تیمی که از شرق آسیا به بازی فینال 
رسیده برگزار می شود. تاریخ مسابقه برگشت نیز ۲۵ می )پنج خرداد ۱4٠٣( 

به میزبانی تیم غرب آسیا به انجام می رسد.

تیم گواردیولا به باختن عادت ندارد
بازیکنان منچسترســیتی پس از شکست مقابل آرسنال در لیگ برتر، شرایط 
روحی خوبی ندارند اما مانوئل آکانجی امیدوار است که تعطیات ملی بتواند به 
هم تیمی هایش کمک کند تا سیتی بار دیگر به روند پیروزی بازگردد. شاگردان 
گواردیولا در حال حاضر در بهترین حالت خود نیستند. در حال حاضر، سیتی 
روی چالش بعدی خود در لیگ برتر متمرکز شده است یعنی پیشی گرفتن از 

دو تیم لندنی آرسنال و تاتنهام در جدول رده بندی.
ســیتی در غیاب رودری هافبک تاثیرگذارش روزهای خوبی را سپری نکرد و 
برابر ولورهمپتون و آرسنال شکست خورد و صدر جدول رده بندی را از دست 
داد. پس از انجام چهار بازی متوالی خارج از خانه، ســیتی به اتحاد باز خواهد 

گشت و این بار برابر برایتون روبرو خواهد شد.
آکانجی به اسکای اسپورت گفت: ما دو باخت در لیگ برتر داشتیم و احساس 
خوبی نداریم چون عادت نداریم شکست بخوریم. حالا برابر برایتون بازی داریم 
و باید در این دیدار تغییر تاکتیک بدهیم و بتوانیم ٣ امتیاز را به دست بیاوریم. 

امیدوارم بتوانیم عملکرد خوبی از خود نشان دهیم و نتیجه بگیریم.
مانوئل آکانجی یکی از بازیکنانی است که می داند برای پیشرفت باید چه کاری 
انجام دهد. مدافع ســیتی در مورد احساساتش گفت: این بر عهده ماست که 
بازی هایمــان را ببریم و روی خودمان تمرکز کنیم. ما تاثیری روی نتایج دیگر 

تیم ها نداریم ولی می توانیم بازی های خودمان را ببریم.
او در بخش بعدی صحبت هایش افزود: برایتون تیمی اســت که دوســت دارد 
از عقب بازی سازی را شــروع کند و بازیکنانی دارد که فوتبال انفرادی خوبی 
به نمایش می گذارند و قطعا به دنبال این اســت که ما را شکست دهد ولی ما 
تمام تاشمان را خواهیم کرد تا بتوانیم با اعتماد به نفسی که از دیدارهای ملی 

گرفتیم به مسیر پیروزی بازگردیم.

روزهای سخت دروازه بان ملی پوشی 
که نیمکت نشین شد

آرون رمزدیل می گوید برای اولین بار نیمکت نشینی را تجربه می کند و امیدوار 
است این شرایط را به زودی تغییر دهد. به گزارش ایسنا، زمانی که مایکل آرتتا 
تصمیم گرفت نزدیک به ٣٠ میلیون پوند برای دروازه بانی که دو بار با بورنموث 
و ســپس شفیلدیونایتد از لیگ برتر سقوط کرده بود، بپردازد، خیلی ها تعجب 
کردند اما آرون رمزدیل نظر هواداران آرســنال را جلب کرد و بخش بزرگی از 

تیمی بود که فصل گذشته خیلی به قهرمانی نزدیک شد.
رمزدیل از زمان پیوستن به این تیم در سال ۲٠۲۱، انتخاب اول آرسنال برای 
دروازه بود و فصل گذشــته در تمام ٣۸ بازی لیگ برتر حضور داشت، اما او در 
4 بازی اخیر باشگاه شمال نیمکت نشین شد و رایا که در ماه آگوست به صورت 
قرضی از برنتفورد آمد، جای او را گرفته است و توانسته عملکرد خوبی داشته 
باشد و احتمالا در دیدار با چلسی در داربی لندن نیز درون دروازه توپچی ها قرار 
خواهد گرفت. آرون رمزدیل در صحبت هایی درباره نیمکت نشینی در آرسنال 
گفت: چه من یا دیوید، هرکدام که بازی کنیم، باید بتوانیم فقط تمرکز داشته 
باشیم و به تیم کمک کنیم. برای اولین بار است در چنین شرایطی قرار گرفتم 
و نیمکت نشین شدم ولی باید با آن کنار بیایم و بار دیگر خودم را اثبات کنم. 
من و دیوید رابطه بسیار خوب و حرفه ای با هم داریم و همانطور که گفتم هدف 

هر دو کمک به آرسنال است. 

اخبارکوتاه

مهــدی محمد نبی نایــب رئیس فدریاســیون فوتبال 
درمورد اینکه آیا فدراسیون فوتبال و تیم ملی به اهداف 
خود در تورنمنت اردن رسیدند، اظهار داشت: ابتدا باید 
خدمت مردم مظلوم و شــریف غزه تســلیت گفته و با 
خانواده هایی که عزیزان شان را از دست داده یا کودکانی 
که در خون غلطیدند و شهید شدند، همدردی کنم. این 
جنایت رژیم صهیونیستی سبب انزجار جامعه جهانی به 

ویژه ورزش شد. 
وی افزود: خوشــبختانه جامعه ورزش و فدراسیون های 
مختلف حمایت گســترده ای از فلســطینی ها داشتند. 
وظیفه تــک تک بچه های تیم ملی بــود که در بازی با 
قطــر با چفیه وارد زمین شــوند. همه اعضای کادرفنی، 
سرپرســتی و.... هم ایــن کار را انجام دادنــد. امیدوارم 
مسلمانان جهان در این مسیر حمایت خوبی از مردم غزه 
داشته باشند تا شاهد باشیم هرچه  زودتر این ستمگران 

به سزای اعمال خود برسند.
هیچ کدام از فیفادی ها را از دست ندادیم 

نایب رئیس فدراســیون فوتبال عنوان کرد: اسفند سال  
گذشــته مطابق پیشــنهاد و مصوبه هیات رئیسه امیر 
قلعه نویــی به عنوان ســرمربی تیم ملی انتخاب شــد . 
او و دســتیارانش با فرصت کمی که داشــتند، بافاصله 
وارد بازی های تدارکاتی شــدند. ٣ فروردین اولین بازی 
ما با روســیه مساوی تمام شــد. در ۷ ماه اخیر در تمام 
فیفادی ها شرکت کرده و ۹ بازی تدارکاتی انجام دادیم. 
متوسط در هر یک ماه و نیم، ۲ بازی داشتیم. فیفادی ها 

را از دست ندادیم.
منابع مالی پاشنه آشیل فدراسیون فوتبال است

نبی درخصــوص اینکه آیا کیفیت بازی های دوســتانه 
مطلوب بود، گفت: بخشــی از بازی های تدارکاتی با نیت 
شبیه سازی جام ملت های آسیا انجام شد. ما در مقدماتی 
جام جهانی نیز با هنگ کنگ و ترکمنستان بازی داریم . 
این شبیه سازی خیلی برای سرمربی تیم ملی موثر است. 
در کنارش بازی با تیم های بالای رنکینگ جهانی نیازمند 

چند موضوع است. حداقل باید از یک یا یک سال و نیم 
قبل باید با این تیم ها هماهنگ کرده و در کنارش منابع 
مالی را تامین کنید. به هر صورت این منابع مالی پاشنه 
آشیل فدراسیون است. بخش دیگر ارتباطات بین المللی 
است که باید برقرار کنیم و باید این تیم ها در تقویم خود 

جا داشته باشند.
در فیفادی با تیم های بسیار قوی بازی کردیم

وی ادامه داد: در ســال های گذشــته نیز به ندرت این 
هماهنگی ها برای بازی با تیم هایی که در رنکینگ بسیار 
خوب هستند، انجام شده اســت. این نوع فیفادی را به 
خوبی با تیم های بســیار قوی انجام دادیم. روســیه تیم 
کمی نیســت. در همین تورنمنت اردن تیمی مثل عراق 
حضور داشــت که یک دوره قهرمان جام ملت ها شــده 
یا روی تیم قطر به عنــوان مدافع قهرمانی جام ملت ها 
بسیار سرمایه گذاری شده است. ما در آبان مقدماتی جام 
جهانــی را پیش رو داریم و تورنمنت اردن در هماهنگی  
هرچه بیشــتر بازیکنان تاثیر زیادی داشــت تا در ادامه 

بتوانیم در جام ملت ها هم نتیجه بگیریم.
تورنمنت شرق آسیا قطعی شود باید بدون 

لژیونرها برویم و لیگ را تعطیل کنیم
مدیر تیم ملــی فوتبال کشــورمان درخصوص احتمال 
حضور در تورنمنت شرق آسیا، گفت: مسئولان برگزاری 
مســابقات دنبال تیم های بزرگ هســتند و هنوز قطعی 
نشــده است. اگر این تورنمنت قطعی شود، ۲ تیم بزرگ 
را از قاره های دیگر تنظیم می کنند و ما هم همراه میزبان 
شــرکت می کنیم . در حال مذاکره هستیم اما اگر قطعی 
شــود، به دلیل برگزار نشدن در ایامی خارج از فیفادی، 
باید بدون لژیونرها شــرکت کنیم  و البته لیگ برتر نیز 
معوق می شود. البته روی این موضوع فکر کرده و همراه 
با قلعه نویی برای تصمیم گیری در این مورد نشستی را با 

مسئولان سازمان لیگ برگزار می کنیم.
زمین شماره ۲ بهترین زمین تمرینی ایران است 

نبــی درمورد مشــکات مربوط به زمین هــای تمرین 

تیم  های ملی و ورزشــگاه آزادی، گفت: با وجود گرمای 
بیش از حد و کمبود آب در منطقه ۲۲، زمین شماره ۲ 
مرکز ملی را احیا کردیم. زمین  تمرین تیم ملی بهترین 
زمین ایران اســت و چنین زمین تمرینی در کل کشور 

نداریم. موسوی و همکارانش این زمین را احیا کردند.
با حمایت شهرداری زمین شماره یک

را احیا می کنیم
وی افزود: زمین شماره یک در سال ۱٣۷4 ساخته شده 
و در این مدت هیچ اتفاقی برایش نیفتاده است. با توجه 
بــه بازدید زاکانی از کمپ تیم ملی قرار شــد این زمین 
با حمایت شــهرداری تهران و تامین منابع مالی هرچه  
سریع تر ترمیم شود. این زمین در سال های گذشته واقعا 
اســتراحت نداشته است. ۱۸ تیم در رده های ملی داریم 
که تیم های پایه معمولا در همین زمین تمرین می کنند. 
به همین دلیل یا باید این تیم ها را به خارج از این محل 
ببریم یا در خارج از کشــور اردوهایشان را برگزار کنیم. 

امیدوارم با این بازدید زمین شماره یک احیا شود.
چاه های جدید منطقه ۲۲ آبیاری زمین  ورزشگاه 

آزادی را دچار مشکل کرد
نایب رئیس فدراســیون درمورد کــرم خوردگی چمن 
ورزشگاه آزادی، گفت: تولیت استادیوم آزادی با شرکت 
توسعه و تجهیز است. از نزدیک شاهد هستم عسگریان و 
همکارانش در این مدت واقعا زحمت کشیدند . در منطقه 
۲۲ کمبود آب مشــخص است. شاید سازمان آب راضی 
نباشد اما باید بگویم چاه هایی که در این منطقه زده شد، 
باعث شــد آبی که در محدوده استادیوم آزادی است، به 
سمت چاه های جدید برود و عما برای آبیاری زمین این 

استادیوم دچار مشکل شدند.
نبی افزود: بخشــی از آبرســانی کمپ تیم های ملی نیز 
از اســتادیوم آزادی می آمد. طبیعی بود آب شرب برای 
مردم منطقه ۲۲ ضروری تر بود و به همین دلیل به زمین 
آزادی لطمه خورد. طبق پیگیری همکاران ما در شرکت 

توسعه امیدواریم این معضل هرچه سریع تر حل شود.
دلایل قرار گرفتن نام فدراسیون 

ایران بین برترین های آسیا  
وی درمورد دلایل قرار گرفتن نام فدراســیون ایران بین 
 AFC :گزینه های برترین فدراســیون آسیا، عنوان کرد
معمولا عملکرد فدراسیون ها را می خواهد. ما هم حاصل 
فعالیت فدراســیون را مکتوب و مستند به کنفدراسیون 
می فرستیم. آنها با توجه به بررسی ها و گزارش بازرسان 
خود بدون تعارف همه موارد را پیگیری می کنند. وقتی 
در رنکینــگ جهش پیدا کرده و نتایج خوبی را کســب 
می کنید، فوتبال ســاحلی  و فوتسال نتایج بسیار خوبی 
می گیرید، در بحــث بانوان تیم زیر ۱4 ســال قهرمان 
تورنمنت کافا شده است. همه این موارد بررسی می شود. 
به جز تیم ملی امید و جوانان سایر رده های ملی عملکرد 

خوبی داشتند. 

نایب رئیس فدراســیون اضافه کرد: تیم های فوتسال و 
فوتبال ســاحلی ما در آسیا و جهان فوق العاده هستند. 
تیم نوجوانان به جام جهانی صعود کرده و تیم ملی بانوان 
نیز با وجود اینکه به تازگی تشــکیل شــده نتایج بسیار 
خوبی گرفته است. به هر صورت آنها شاخص هایی دارند 
که از آنها اســتفاده می کنند. اگر فدراسیونی در نمودار 
مدنظر AFC حرکت کرده ، به توسعه رسیده یا در حال 

توسعه باشد، مورد توجه قرار می گیرد.
واکنش فدراسیون فوتبال به اظهارنظر 

گل محمدی 
نبی درواکنش به اظهارنظــر یحیی گل محمدی پس از 
پایان بازی با پیکان مبنی براینکه فدراسیون فوتبال بابت 
پارگی رباط صلیبی مرتضی پورعلی گنجی در بازی تیم 
ملی از باشــگاه پرسپولیس دلجویی و عذرخواهی نکرده 
است، اظهار داشت: مرتضی پورعلی گنجی در بازی با قطر 
مصدوم شــد. وقتی به تهران رسیدیم، بافاصله پزشک 
تیم او را به بیمارســتان برد. از این بازیکن MRI گرفته 
و عکســبرداری کردند. کارهایش را انجام می دهیم. قرار 
اســت دکتر رازی نیز پیگیر درمانش باشد . روز گذشته 
نامه ای را هم به پرســپولیس فرستادیم که در آن اعام 
شد با توجه به اینکه او در بازی رسمی تیم ملی مصدوم 
شده اســت، پیگیر معالجه و مداوایش هستیم. مرتضی 
بازیکن تاثیرگذار پرسپولیس بوده و یحیی گل محمدی 
نیز نگران ارنج تیمش اســت. ما تمام موارد را به باشگاه 

اعام کردیم.
فیفا به پرسپولیس غرامت می دهد؟

وی درمــورد احتمال پرداخت غرامــت از جانب فیفا به 
پرسپولیس، توضیح داد: در این مودرد مقررات را به یاد 
ندارم اما خانلری و شهاب که بخش پزشکی تیم ملی را 
دنبال کرده بایــد در این مورد نظر بدهند و تارقلی زاده، 
مدیر بین الملل ما هم شفاف کار را پیگیری کند. باید با 
فیفا مکاتبه شــود و نظر این نهاد را بگیریم. حتی برای 
مصدومان خود در جام جهانی طبق مکاتباتی که با فیفا 
داشتیم، حرف شان این بود که باید در همان محل مثا 
در بیمارســتانی که در قطر است کار را انجام می دادیم. 

باید برای شفاف شدن موضوع از فیفا استعام بگیریم.
چگونه VARبه ایران آمد؟

 VAR نبی درخصوص اینکه ظاهرا قرار است ۲ دستگاه
که اکنون در ورزشگاه آزادی و نقش جهان وجود دارد در 
این ورزشگاه ها حفظ شود و اینکه آیا ورود این دستگاه ها 
با کشــورمان صد در صد کار AFC بــود یا با فعالیت 
فدراســیون به ایران آمد، گفت: یکی از الزامات میزبانی 
لیــگ قهرمانان ، داشــتن VAR بود . طبق جلســاتی 
که مهدی تاج با شــیخ ســلمان و ویندزور برگزار کرد، 
مکاتباتی انجام شــد. مذاکراتی هم صورت دادیم که به 
مکاتبه رسمی انجام شد و آنها در نهایت موافقت کردند 

تا ۲ دستگاه VAR به تهران ارسال شود.

منابع مالی پاشنه آشیل فدراسیون فوتبال است

هیأت مدیره باشــگاه اســتقال که در هفته های اخیر 
همراهی کاملی با مدیرعامل این باشــگاه نداشته است، 

بزودی دستخوش تغییرات خواهد شد.
باشــگاه اســتقال در ماههای اخیر با نوسات مدیریت 
زیادی دست و پنجه نرم کرده که بخشی از آن به خاطر 
اختافاتی است که بین مسئولان این باشگاه وجود دارد.
اختافی کــه بین جواد نکونام ســرمربی و علی خطیر 
مدیرعامل باشگاه وجود داشت عیان ترین آنها بود که با 
وساطت پیشکسوتان و برخی اهالی ورزش موقتا فروکش 

کرده و ظاهرا همه چیز آرام است.
با این حال اختافات در اســتقال از گوشه دیگری سر 
باز زده است و حالا نوبت به اختاف علیرضا خانی معاون 
مالی و اداری باشگاه با مدیرعامل آبی ها رسیده است. این 
اختاف در یکی از جلسات علنی و منجر به مجادله بین 
طرفین شــد. همین اتفاق منجر به کنار گذاشتن معاون 

مالی باشگاه و انتخاب فرد دیگری شد.

در این راســتا و با تصمیم مدیرعامل باشــگاه استقال، 
محسن شیرزاد به عنوان سرپرست معاونت مالی و اداری 
جانشین خانی شد و در ادامه امور مالی و اداری استقال 

را در دست گرفت.
در ادامــه هم محمدرضا بختیاری بــا تصمیم خطیر به 
عنوان سرپرســت معاونت حقوقــی و بین الملل، مهدی 
روحی به عنوان سرپرســت معاونت اجرایی، سید مهدی 
علوی به عنــوان مدیر فرهنگی و محمــد خدادادی به 
عنوان مدیر اماکن ورزشــی باشــگاه استقال، منصوب 
شدند و اینگونه تغییرات گسترده در استقال ایجاد شد.

این تغییرات در شرایطی صورت گرفته که قرار است روز 
٣٠ مهر مجمع فوق العاده باشگاه استقال برگزار شود و 
احتمال تغییرات در هیات مدیره این باشگاه وجود دارد. 
از بین اعضای هیات مدیره مهدی افضلی و علیرضا خانی 
احتمالا از جمع اعضای هیات مدیره جدا خواهند شد و 

جایشان را به افراد جدیدی خواهند داد.

تغییرات در باشگاه استقلال

 دو شخص رفتنی شدند

ورزشــگاه های ایران این روزها روزگار خوبی 
ندارنــد و خیلی از تیم ها به دلیل نداشــتن 
زمین مناسب مجبورند در شهرهای دیگر به 

دنبال ورزشگاه مناسب باشند.
روزهای فرســودگی تجهیزات فوتبال ایران 
فرارسیده است و باید فکری به حال آن کرد. 
تیم ها در جستجوی ورزشگاهی هستند که 
بتوانند بازی خود را برگزار کنند. کیلومترها 
از شــهر و هواداران خود فاصله می گیرند تا 
بتوانند ورزشگاهی با حداقل امکانات را پیدا 
کننــد که در بهترین حالت فقط جایی برای 
برگزاری مسابقه است. نساجی به تهران آمد. 
پیکان به اراک می رود. استقال می خواست 
به مشهد برود. یکی در قزوین در جستجوی 

زمین است و دیگری در اراک.
بازیکنان فوتبال ایران حین مســابقه، حین 
دویدن و در اوج هیجان و فشــار باید مراقب 
ناهمواری های زمین باشند. باید مراقب باشند 
به دلیل یک فرورفتگی در زمین و به دنبال 
آن مصدومیت، عمر فوتبالشان به پایان نرسد. 
ورزشــگاه های ما خطرناک هستند. می تواند 
موجب پارگی رباط صلیبی شــود. می تواند 
آینده ورزشــی یک فوتبالیســت بااستعداد 
را تباه کند بی آنکه کســی پاســخگو باشد. 
حتــی گاهی احتمال ریــزش بخش هایی از 

ورزشگاه ها هم مطرح می شود.
ورزشگاه آزادی تا همین یک دهه پیش فخر 
فوتبال ایران بود و می توانســت با بســیاری 
از ورزشــگاه ها در جهان رقابت کند اما حالا 
نای نفس کشــیدن ندارد. ورزشــگاه آزادی 
امروز خسته تر از هر زمان دیگری است. طی 
یــک دهه اخیر هر بار خبری غم انگیز از این 
ورزشگاه خاطره انگیز به گوش رسیده است. 
ورزشگاه های کشورهای حاشیه خلیج فارس 
روز به روز مدرن تر شدند اما ورزشگاه های ما 
هر روز فرســوده تر از دیروز می شوند و کاری 
برایشان نمی شود. ما در آزادی به جام جهانی 
رفته ایم و جشن های فوتبالی برگزار کردیم تا 

یک ملت اتحاد خود را احساس کند.
تنها ورزشــگاه آزادی نیســت که در چنین 
وضعیتی به ســر می برد. ورزشگاه تختی هم 
روزگار خوشی ندارد. ورزشگاه شهدای شهر 
قدس هم برای میزبانی از مســابقات آماده 

نیست. ورزشگاه پاس هم ایضا.
اکنون تیم فوتبال پیکان برای میزبانی از تیم 
پرسپولیس با مشکل بزرگی مواجه است. در 

تهران ورزشگاهی برای میزبانی وجود ندارد. 
پیکان شهر به شهر می گردد بلکه ورزشگاهی 
پیدا کند که قابلیت برگزاری مسابقه را داشته 
باشــد. این اما فقط مشــکل پیکان نیست. 
اســتقال تهران هم قصد داشت مسابقاتش 
را به مشــهد منتقل کند. مشــکلی که اگر 
چاره ای به حال آن نشــود به زودی گریبان 

تمام فوتبال ما را خواهد گرفت.
ســخت افزارها و تجهیزات فوتبال کشورمان 
در مقایسه با کشــورهای همسایه و حاشیه 
خلیج فارس قابل مقایســه نیســت. قطر به 

زودی میزبــان جام ملت های آســیا خواهد 
بــود. عربســتان درخواســت میزبانی جام 
جهانی را داده است. بازیکنان بزرگ دنیا در 
لیگ عربســتان بازی می کنند. آن ها با گذر 
از مرحله ســخت افزاری و با آماده ســازی 
مدرن ترین تجهیزات فوتبال، اکنون با سرعت 
به پیشرفت نرم افزاری خود می اندیشند و این 

راه را با شتاب زیادی طی می کنند.
به طور مثال در زمســتان سال جاری کشور 
قطر قرار است در ۹ استادیوم جام ملت های 
آسیا را برگزار کند تا اینگونه برای همسایگان 

خــود فخر فروشــی کند اما حــالا فوتبال 
باشــگاهی ایران درگیــر انتخاب محل بازی 
برای لیگ داخلی خود اســت که نشــان از 
تفاوت و نحوه ایجاد اعتبار برای این امر دارد.
اما فوتبال ایران هنوز اندرخم یک کوچه است 
و تیم ها دربه در به دنبال زمین بازی هستند. 
مکان مناسبی برای تماشاگران وجود ندارد. 
چمن ها در بــی کیفیت تریــن وضع خود 
هستند و صدای بازیکنان و مربیان را درآورده 
اســت. کمک داور ویدئویی و تصویربرداری 
و تکنولوژی های مــدرن تر هم بماند. بخش 

غم انگیز این ماجرا اینجاســت که فوتبال در 
ایران پرطرفدارترین رشته ورزشی است.

بیــش از هر رویداد دیگری موجب شــادی 
مردم می شود.

بیش از هر موضوع دیگری نقل محافل است. 
بازیکنان بسیار مستعدی در فوتبال کشورمان 
حاضرند که می توانند در میادین بین المللی 
باعث غرور و افتخار مردم ایران باشند و پرچم 
کشور را به اهتزاز درآورند اما دریغ از ذره ای 
توجه به زیرســاخت ها و آنچه برای مقدمات 

یک فوتبال حرفه ای نیاز است.

فرسودگی ورزشگاه ها دردسرساز شد

»در به دری« تیم ها برای زمین فوتبال


